ΦΩΝΗΕΝΤΟΛΗΚΤΑ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ Γ΄ ΚΛΙΣΗΣ
Λέγονται τα ουσιαστικά Γ΄ κλίσης που έχουν χαρακτήρα φωνήεν.
π.χ. ὁ ἥρω-ς, ἡ ἰσχύ-ς, ἡ πόλι-ς, ὁ βασιλεύ-ς.
Σημείωση: συνήθως βρίσκουμε τον χαρακτήρα από τη γενική ενικού αφαιρώντας την κατάληξη –ος ή –ως.

Διακρίνονται κυρίως στις παρακάτω κατηγορίες:

1) Φωνηεντόληκτα καταληκτικά μονόθεμα σε –ως (-ωος) 
	Ενικός αριθμός
	Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	ὁ
	ἥρ-ως
	Τρ-ὼς
	οἱ
	ἥρ-ωες
	Τρ-ῶες

	γεν.
	τοῦ
	ἥρ-ωος
	Τρ-ωὸς
	τῶν
	ἡρ-ώων
	Τρ-ώων

	δοτ.
	τῷ
	ἥρ-ωι
	Τρ-ωὶ
	τοῖς
	ἥρ-ωσι(ν)
	Τρ-ωσὶ(ν)

	αιτ.
	τὸν
	ἥρ-ωα
	Τρ-ῶα
	τοὺς
	ἥρ-ωας
	Τρ-ῶας

	κλ.
	(ὦ)
	ἥρ-ως
	Τρ-ὼς
	(ὦ)
	ἥρ-ωες
	Τρ-ῶες



*Προσοχή!Τα ονόματα ὁ Τρὼς και ὁ θώς, αν και μονοσύλλαβα, στη γενική πληθυντικού τονίζονται στην παραλήγουσα: τῶν Τρώων, τῶν θώων.

2) Φωνηεντόληκα καταληκτικά μονόθεμα σε –υς (-υος)
	Ενικός αριθμός

	ον.
	ὁ
	βότρ-υς
	ἰχθ-ὺς
	ἡ
	δρ-ῦς

	γεν.
	τοῦ
	βότρ-υος
	ἰχθ-ύος
	τῆς
	δρ-υὸς

	δοτ.
	τῷ
	βότρ-υϊ
	ἰχθ-ύϊ
	τῇ
	δρ-υῒ

	αιτ.
	τὸν
	βότρ-υν
	ἰχθ-ὺν
	τὴν
	δρ-ῦν

	κλ.
	(ὦ)
	βότρ-υ
	ἰχθ-ὺ
	(ὦ)
	δρ-ῦ

	 
Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	οἱ
	βότρ-υες
	ἰχθ-ύες
	αἱ
	δρ-ύες

	γεν.
	τῶν
	βοτρ-ύων
	ἰχθ-ύων
	τῶν
	δρ-υῶν

	δοτ.
	τοῖς
	βότρ-υσι(ν)
	ἰχθ-ύσι(ν)
	ταῖς
	δρ-υσὶ(ν)

	αιτ.
	τοὺς
	βότρ-υς
	ἰχθ-ῦς
	τὰς
	δρ-ῦς

	κλ.
	(ὦ)
	βότρ-υες
	ἰχθ-ύες
	(ὦ)
	δρ-ύες



*Προσοχή! Η αιτιατική πληθυντικού στα οξύτονα παίρνει περισπωμένη: τοὺς ἰχθῦς.
 

3) Καταληκτικά διπλόθεμα σε –ις (-εως), -υς (-εως)  και ουδέτερα σε –υ (-εως)
	Ενικός αριθμός

	ον.
	ἡ
	δύναμ-ις
	πόλ-ις
	ὁ
	πέλεκ-υς
	τὸ
	ἄστ-υ

	γεν.
	τῆς
	δυνάμ-εως
	πόλ-εως
	τοῦ
	πελέκ-εως
	τοῦ
	ἄστ-εως

	δοτ.
	τῇ
	δυνάμ-ει
	πόλ-ει
	τῷ
	πελέκ-ει
	τῷ
	ἄστ-ει

	αιτ.
	τὴν
	δύναμ-ιν
	πόλ-ιν
	τὸν
	πέλεκ-υν
	τὸ
	ἄστ-υ

	κλ.
	(ὦ)
	δύναμ-ι
	πόλ-ι
	(ὦ)
	πέλεκ-υ
	(ὦ)
	ἄστ-υ

	 
Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	αἱ
	δυνάμ-εις
	πόλ-εις
	οἱ
	πελέκ-εις
	τὰ
	ἄστ-η

	γεν.
	τῶν
	δυνάμ-εων
	πόλ-εων
	τῶν
	πελέκ-εων
	τῶν
	ἄστ-εων

	δοτ.
	ταῖς
	δυνάμ-εσι(ν)
	πόλ-εσι(ν)
	τοῖς
	πελέκ-εσι(ν)
	τοῖς
	ἄστ-εσι(ν)

	αιτ.
	τὰς
	δυνάμ-εις
	πόλ-εις
	τοὺς
	πελέκ-εις
	τὰ
	ἄστ-η

	κλ.
	(ὦ)
	δυνάμ-εις
	πόλ-εις
	(ὦ)
	πελέκ-εις
	(ὦ)
	ἄστ-η



*Προσοχή! Η γενική ενικού και πληθυντικού: τονίζεται στην προπαραλήγουσα, αν και η λήγουσα είναι μακρόχρονη: τῆς πόλεως, τῶν πόλεων.
*Το ει και το η στην κατάληξη προκύπτουν από συναίρεση: τῷ πελέκεϊ → πελέκει, οἱ πελέκεες → πελέκεις, τὰ ἄστεα → ἄστη.

4) Καταληκτικά μονόθεμα σε εὺς (-εως)
	Ενικός αριθμός

	ον.
	ὁ
	βασιλ-εὺς
	ἁλι-εὺς

	γεν.
	τοῦ
	βασιλ-έως
	ἁλι-έως και ἁλι-ῶς

	δοτ.
	τῷ
	βασιλ-εῖ
	ἁλι-εῖ

	αιτ.
	τὸν
	βασιλ-έα
	ἁλι-έα και ἁλι-ᾶ

	κλ.
	(ὦ)
	βασιλ-εῦ
	ἁλι-εῦ

	Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	οἱ
	βασιλ-εῖς
	ἁλι-εῖς

	γεν.
	τῶν
	βασιλ-έων
	ἁλ-ιέων και ἁλι-ῶν

	δοτ.
	τοῖς
	βασιλ-εῦσι(ν)
	ἁλι-εῦσι(ν)

	αιτ.
	τοὺς
	βασιλ-έας
	ἁλι-έας και ἁλι-ᾶς

	κλ.
	(ὦ)
	βασιλ-εῖς
	ἁλι-εῖς



*Προσοχή! Η γενική ενικού έχει κατάληξη –ως: τοῦ βασιλέως.
*Το ει στην κατάληξη προκύπτει από συναίρεση: τῷ βασιλέ-ι → βασιλεῖ, οἱ βασιλέ-ες → βασιλεῖς.
*Όσα φωνηεντόληκτα σε -εὺς  έχουν πριν από το -εὺς  φωνήεν, συναιρούν συνήθως το τελικό ε που απομένει στο θέμα με το ακόλουθο ω και α των καταλήξεων στη γενική και αιτιατική του ενικού και πληθυντικού σε ω και α αντίστοιχα: (ἁλι-εὺς) τοῦ ἁλιέ-ως → ἁλιῶς, τὸν ἁλιέ-α → ἁλιᾶ, τῶν ἁλιέ-ων → ἁλιῶν, τοὺς ἁλιέ-ας → ἁλιᾶς.
